

Menighedsrådsmøde i Osted menighedsråd onsdag d. 14-05-2025 kl. 19,00

Vi mødes kl. 18,30 til spisning

PPF er vært

Osted Menighedsråd		onsdag d.14-05-2025
Formand: Hans Høyer		
Til stede fra menighedsrådet:	HH, HBJ, HF, PPF, BIV, AMEN	
Andre:	BLL-BVP-POR-THP-HCK	
Afbud fra:	Camilla-GPP-BVP	

Dagsorden	Referent: HCK
1) Velkomst	Hans Høyer bød velkommen
2) Godkendelse af dagsorden	Dagsordenen godkendt med følgende tilføjelser: Under punkt 4 tilføjes: e) Evaluering liturgi f) pinsearrangementer
3) Orientering fra formanden a) Indsættelse AMEN b) Indflytning i præstebolig, kontor forhold c) referat fra møde med VM- status	a) D. 1/6-2025 kl. 14 i Osted Kirke – (kl. 10.30 i Allerslev). Efterfølgende sammenkomst i Stalden b) AMEN flytter ind i den nye præstebolig d. 2/6-2025. Overlevering kunne være d 30/5-2025. c) VM sørger selv for kirketjener ifm. Deres egne gudstjenester, således der kun afregnes for 1 timer hver gang VM har arrangement i kirken.

d) fælles arrangement for alle i de fire sogne	Evalueringsmøde d. 24/3-2025, hvor graveren deltager. d) Fælles møde (alle menighedsråd og medarbejdere) d. 10/9-2025 kl. 18 i Rorup Sognehus. Dagsorden kommer senere.
4) Orientering fra sognepræsten (AMEN) a) Indsamlinger b) Babysalmesang c) Dåbsliturgi d) sommer-arrangement i uge 28 e) Evaluering liturgi f) pinsearrangementer	a) Anne-Mette vil genindføre indsamlinger til forskellige gode formål. Dette betyder at der skal oprettes mobil Pay. HCK undersøger mulighederne. b) Anne-Mette arbejder videre med ideen. Hun har 100% opbakning til projektet. c) Præsterne i de 4sogne arbejder sammen om at finde et fælles ståsted mht. dåbsliturgi. d) Børnekirke d. 9/7 kl. 14, med efterfølgende bål og snobrød i præstegårdshaven. Herudover er der nye tiltag fra præsterne på vej fx med eftermiddags- og aftengudstjenester. e) Eksperiment med kirkebøn i korbuen samt oplæsning af meddelelser til sidst i gudstjenesten ved kirkesanger gøres permanent. f) Der afholdes blot almindelig kirkekaffe. g) AMEN ønsker at opsætte et hegn rundt i præstegårdshaven for egen regning. Dette godkender menighedsrådet.
5) Orientering fra næstformand (PPF) a) førstehjælpskursus b) folkekirken (CPR-register)	a) Graver og kirketjener (Birgit) skal til førstehjælpskursus, og menighedsrådet inviteres med. Alle var interesserede. PPF arbejder videre med dette. b) Graveren skal have adgang til CPR-registret, indtil videre skal han kontakte kordegnen, hvis han har behov for

c) Mobilepay d) dankort til graver f) telefoni – Internet f) vedtægter for ny skovkirkegård/navn	opslag i cpr. Registret. PPF tager kontakt til kordegnen. c) Se under punkt 4a d) HCK har sendt forespørgsel til Nordea. Har endnu ikke fået svar. e) Thomas har undersøgt muligheder for at få anden telefoni- og internet løsning. Thomas arbejder videre med dette. f) Vedtægterne blev gennemgået og godkendt. Navn til Skovkirkegården: Paradislunden.
6) Økonomi / orientering fra kasserer og forretningsfører a) forslag til anlægsinvesteringer for 2026	a) Anlægsskema skal måske udfyldes og afleveres til Lejre Provsti senest d. 15/6-2025 – altså før næste MR møde. Skema sendes til kirkeværge og graver. Der søges blandt andet om penge til varmepumpe i Stalden. MR godkendte dette.
7) Kirkeværge, kontaktperson samt udvalg for Helhedsplan (PPF-HF- GPP) a) medhjælp på kirkegården b) aktiviteter i 2025 – bevilling ok	a) Der er sat annonce i avisen, hvor der søges gravermedhjælper. Forslag om at der også slås op på jobnet. Dette må kontaktpersonen tage sig af. Graven må undersøge muligheder for at hyre eksternt personale ind til at få bund i kirkegården. b) Der er bevilget penge til helhedsplan i 2025. Arbejdet kan igangsættes.
8) Orientering fra Præstegårdsudvalget a) renovering af bolig (HF-HBJ-HH) b) godkendelse af tillægslån til præstebolig	a) Renoveringen er næsten tilendebragt – der refterer kun enkelte ting blandt andet nogle døre. b) Ansøgning om tillægslån kr. 600.000 er sendt til provstiet, der skal ekspedere videre til Roskilde Stift.

9) Orientering fra byggeudvalget vedr.: Graverbygning (HH-HFR-HBJ) a) tidsplan for flytning b) nyt navn til graverbygning?	a) Graver huset er færdigt også udenomsarealer – der mangler kun fiber løsning. HBJ har bestilt glarmester til at sætte film på rude til teknik rummet, lågerne til materialpladsen – der forhandles pris, Gartner er bestilt til at så græs. b) Graver Huset
10) Orientering fra aktivitetsudvalget (BIV-PPF) a) orientering fra Musikudvalg (HH), koncert 11/5 kl.16 med Fyr-kor og solister i Osted b) Sangaften i Stalden 4/6 kl. 19,30, Værter?	a) Flot koncert afholdt i søndags med ca. 120 deltagere. b) Værter Hans og Birgit
11) Orientering fra medarbejderrepræsentanten	
12) Eventuel: a) Nyt vedr. hjemmesiden og FB	a) Anne-Mettes mand bistår med lidt sparring til udarbejdelse af hjemmesiden.
13. kommende møder • 18-06-2025 vært HH • 20-08-2025 vært HBJ • 17-09-2025 vært GPP • 15-10-2025 vært BIV • 19-11-2025 vært HF • 12-12-2025 vært kommer	

Hans Høyer (HH) Formand	Pernille p. Fellmann Næstformand og sekretær
Gitte P. Petersen (GPP) Kirkeværge og kontakt person	Hjarne B. Jensen Kasserer

Sognepræst Anne-Mette Nørtvig (AMEN)	Birgit Vandtved (BIV)	Henrik Frandsen (HF)	